
REPUBLIKA HRVATSKA        
VIJEĆE ZA ELEKTRONIČKE MEDIJE 
 
        Zagreb, 31. ožujka 2011. 
 
 

Z A P I S N I K 
 

s 34-11 sjednice Vijeća za elektroničke medije, održane dana 25. ožujka 2011., 

Hotel Maestral u Novigradu/Cittanova 

 

Započeto u 11.00 

 

PRISUTNI: Zdenko Ljevak, Olga Ramljak, Marija Udiljak, Damir Hajduk, Zdravko Kedžo, 
Ljubomir Stefanović  i Ernest Strika 

 

OSTALI 

PRISUTNI: Uzvanici, predstavnici medija, Marija Kanazir, Tomislav Pupačić, Josip Marušić i  
  Nives Zvonarić  
 
Sjednicu je otvorio predsjednik Vijeća Zdenko Ljevak te predložio sljedeći: 
 

D N E V N I   R E D: 

 
1. Rad televizijskih i radijskih nakladnika u Istri i duž Jadrana – ometanje signala 
2. Razno 

 
Predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen 

 
Ad. 1. 

Gosp. Ljevak pozdravio je sve prisutne te zahvalio na odazivu i sudjelovanju na sjednici Vijeća 
budući da se radi o vrlo važnoj i značajnoj temi za nesmetan rad televizijskih i radijskih 
nakladnika u Istri i duž Jadrana, a vezano za ometanje signala. 
Gosp. Stefanović pozdravio je prisutne te istaknuo da na sjednici, kao gosti, sudjeluju: 

Saborski zastupnik VIII. izborne jedinice – Nevio Šetić 
Saborski zastupnici - članovi u saborskim odborima – Ljubica Lukačić, Suzana Bilić-Vardić 
Veleposlanik Talijanske Republike – Alessandro Pignatti Morano di Custoza 
Predstavnik Zajednice Talijana u Hrvatskoj – Furio Radin 
Predsjednik Nacionalne udruge televizija (NUT) – Miljenko Vinković 
Predsjednik Hrvatske udruge radijskih i novinskih nakladnika (HURIN) – Ivan Butković 
Lokalna uprava i samouprava –  gradonačelnici i načelnici Istarske županije – Anteo Milos 
Nakladnici – televizijski i radijski (nacionalni, regionalni i lokalni) – HRT, Nova TV, RTL, TV Istra,  

 TV Nova, RITV, Kanal RI 
Radijske mreže (RIMA, Jadranska mreža, Total FM, Soundset, CRO mreža)  
Mediji – tiskani i elektronički (nacionalni, regionalni i lokalni) – 9 lokalnih radija 

 
Nadalje je pozdravio i predstavnike – aktivne sudionike u prezentaciji 

Hrvatska agencija za poštu i elektroničke komunikacije – Miljenko Krvišek, Dražen Lučić 
Odašiljači i veze – Tigran Vržina, Zdenko Luburić 
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Jadranska mreža – Davor Marić 
Ured predsjednika RH – Joško Klisović 
Hrvatski sabor – Odbor za informiranje, informatizaciju i medije – Nenad Stazić 
Hrvatski sabor – Odbor za pomorstvo, promet i veze – Slavko Linić 
Hrvatski sabor – Odbor za ljudska prava i prava nacionalnih manjina – Furio Radin 
Talijanska unija/Unione Italiana – Furio Radin 
Ministarstvo vanjskih poslova i europskih integracija – Davor Vidiš 
Ministarstvo prometa, veza i infrastrukture – Krešo Antonović 
Središnji državni ured za e-Hrvatsku – Ivana Andrijašević 
Istarska županija – župan Ivan Jakovčić 

 
Istaknuo je i da su svoju nazočnost ispričali: 

- Paul Vandoren – veleposlanik i šef Delegacije Europske unije u Republici Hrvatskoj 
- Zdenko Duka – predsjednik Hrvatskog novinarskog društva 
- Ivan Devčić – Hrvatska biskupska konferencija 
- Tihomir Dujmović – predstavnik CRO mreža 

 
 
 Istarski župan Ivan Jakovčić pozdravio je nazočne u ime lokalne samouprave i regionalne 
uprave te je naglasio da treba iznaći tehničko rješenje ovoga problema jer se unatoč dobroj volji 
ne nazire rješenje.  
 
 Predsjednik Vijeća i ravnatelj Agencije za elektroničke medije Zdenko Ljevak uvodno je 
iznio problem pojave smetnji u Istri i aktivnosti Vijeća i nadležnih institucija s tim u svezi, te 
naglasio da svi građani imaju pravu na kvalitetan i neometan prijem svih hrvatskih televizijskih i 
radijskih programa.  
 
 Ravnatelj Hrvatske agencije za poštu i elektroničke komunikacije Dražen Lučić istaknuo 
je da je jedino moguće rješenje prestanak emitiranja talijanskih odašiljača na kanalima koji su 
dodijeljeni Hrvatskoj naglasivši da su dodijeljene frekvencije nacionalno dobro Republike 
Hrvatske i o tome ne može biti rasprave niti pregovora, tim više jer je i Italija potpisnica 
Sporazuma u Ženevi 2006. godine. 
 
 Nakon pojave učestalih smetnji (9. prosinca 2010.) talijanskoj je administraciji odaslano 
30 prijava, no do sada nema pomaka. „Ta krađa frekvencija“, rekao je Lučić, „izazvala je i veliku 
štetu našim gospodarstvenicima“. Procjenjuje se da će samo u ovoj godini TV nakladnici 
pretrpjeti štetu od oko 100 milijuna kuna, ustvrdio je Lučić. 
 
 Direktor u Odašiljačima i vezama, mrežnom operatoru, Tigran Vržina prezentirao je 
mrežu odašiljača u Istri te iznio i podatak da su Odašiljači za 7 dodatnih pretvarača u Istri već 
uložili 750 tisuća kuna. Hrvatski odašiljači rade nominalnom snagom koja je bitno veća od 
minimalno potrebne za kvalitetan prijam. Zaključno je Vržina upozorio da se povećanjem snage 
odašiljača na hrvatskoj strani problem ne bi riješio zbog visoke snage koju imaju talijanski 
ometajući signali. 
 
 Članica Vijeća za elektroničke medije Olga Ramljak izvijestila je da je smetnje prijavilo 47 
mjesta iz Istre, ali i 56 mjesta duž jadranske obale (zaključno s Dubrovnikom). Prema podacima 
OiV-a samo u Istri smetnje ima oko 50-60 tisuća domaćinstava. To je rezultiralo smanjenjem 



 3

naplate pristojbe HRT-a od 2,52%, smanjenjem prihoda od marketinga, manjkom prihoda zbog 
prelaska gledatelja na druge platforme te se manjak prihoda televizijskih nakladnika, kako na 
nacionalnim  tako i na regionalnim razinama, procjenjuje na višemilijunske brojke.  
 
 Izaslanik Predsjednika Republike Joško Klisović  ocijenio je da je situacija neodrživa i da 
se radi o ugrožavanju suvereniteta jedne države. Odlučno se založio da se problem riješi kroz 
dobrosusjedske razgovore u europskom duhu.  
 
 Predsjednik saborskog Odbora za ljudska prava i prava nacionalnih manjina i predsjednik 
Talijanske unije Furio Radin se usprotivio ocjenama o krađi i medijskoj okupaciji hrvatskih 
frekvencija, ali se zauzeo da se one oslobode. Poseban naglasak stavio je na kategoriju ljudskih 
prava koje uključuje i pravo na informiranje na vlastitom jeziku, a s čim u svezi je osobito 
značajno emitiranje javnog servisa odnosno HRT-a. Radin je uvjeren da će se problem u Istri 
riješiti na dobrosusjedskoj osnovi i da se slična situacija neće ponoviti u Dalmaciji. 
 
 Predsjednik saborskog Odbora za pomorstvo, promet i veze Slavko Linić rezolutno je 
ustvrdio da bi Hrvatski operater u roku od 24 sata isključio televizijskog ili radijskog kradljivca 
tuđe frekvencije sukladno praksi uređenog zapadnog tržišta, kako je rekao. Predložio je da se 
razmisli o mogućnosti oslobađanja plaćanja televizijske pristojbe za gledatelje koji ne mogu 
pratiti hrvatske programe, a nakladnike je pozvao da zajednički procijene nastale štete te 
podnesu zahtjev za naknadu Vladi RH jer je možda to i jedini put koji će ubrzati rješenje ovog 
problema. 
 
 Ravnatelj Uprave za susjedne zemlje i jugoistočnu Europu u Ministarstvu vanjskih 
poslova i europskih integracija Davor Vidiš pozdravio je javnu sjednicu ocjenjujući da se svi 
moraju upoznati s problematikom. Uvjeren je da se ne radi o namjernom postupku Italije te da 
će najavljeni dolazak ministra za gospodarski razvoj Italije Paola Romanija razriješiti ovaj 
problem.  
 
 Ravnatelj Uprave za elektroničke komunikacije u Ministarstvu pomorstva, prometa i 
infrastrukture Krešo Antonović podsjetio je da problem smetnji postoji više godina ali da se u 
doba analognog signala manifestirao tako da su se TV programi mogli gledati makar lošije 
kvalitete dok sa digitalnim signalom slike uopće nema. Problem smetnji razmatrao se i na 
regionalnim konferencijama i ITU-u  (International Telecommunication Union/Međunarodna 
unija za telekomunikacije), ali, nažalost, nema kaznenih mjera za ovakvo ponašanje. 
 
 Zamjenica državnog tajnika Središnjeg ureda za e-Hrvatsku Ivana Andrijašević naglasila 
je da su isti problem s Italijom imale i druge susjedne zemlje. Predložila je da se stupi u kontakt s 
tim zemljama kako bi se dogovorio zajednički nastup prema Italiji. 
 
 Veleposlanik Talijanske republike u Republici Hrvatskoj Alessandro Pignatti naglasio je 
da Italija poštuje sporazume, da želi i dalje surađivati s Hrvatskom i da su već poduzete 
odgovarajuće mjere – gašenje odašiljača na kanalu 29 i smanjivanje snaga postojećih odašiljača. 
Očekuje da će dolazak ministra Romanija, kada će se formirati radna grupa dviju zemalja, 
potaknuti zajedničko rješenje. Ne treba govoriti o ratu frekvencijama, jer vlade obiju zemalja 
usko djeluju na svim područjima i nije trenutak za to. Frekvencije ne bi smjele biti prepreka 
daljnjoj uspješnoj suradnji Italije i Hrvatske, poručio je Pignatti.  
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 Predsjednik saborskog Odbora za informiranje, informatizaciju i medije Nenad Stazić 
istaknuo je da smetnje signala nisu samo tehnički već politički i međunarodno-pravni problem te 
da se time ugrožava suverenitet RH i osnovna prava građana da gledaju programe hrvatskih 
televizija i slušaju hrvatske radijske postaje. Ako se problem ne riješi do idućeg zasjedanja 
Sabora, saborski Odbor za informiranje, informatizaciju i medije tu će problematiku staviti na 
dnevni red plenarne sjednice sabora.  
 
 Predsjednik Vijeća i ravnatelj Agencije za elektroničke medije Zdenko Ljevak, kao 
zaključak sjednice, iznio je kako je potrebno je iskoristiti službene i prijateljske kontakte s 
institucijama u Italiji da ih se informira o težini ovoga problema i zajednički nađe rješenje. U 
tome su nezamjenjive veze Talijanske unije i lokalne i regionalne uprave i samouprave. Od 
političkih tijela se očekuje da diplomatskim putem upoznaju sugovornike u Italiji sa sadašnjim 
stanjem u Istri te ustraju na rješenju u dobrosusjedskom duhu, odnosno da problem dignu na 
razinu Vlada dviju država.  
 
 
 

Dovršeno u 13.05 sati 

 
 
 
Zapisnik sastavila       Predsjednika Vijeća 
 
Nives Zvonarić       Zdenko Ljevak 


